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سرویس سیاسی -یک عضو هیات رئیسه 
مجلس دهم گفت: متاســفانه در سال جاری در 
راســتای حمایت از تولید منابع بانکی به حوزه 
تولید هدایت نشــد و زمانی که چرخه تولید قفل 

می شود به دنبال آن تورم نیز بالا می رود.
غلامرضا کاتب درباره میزان تحقق شــعار 
»جهــش تولید با مشــارکت مــردم«، بیان کرد: 
زمانی که ما به دنبال مشــارکت مردم به ویژه در 
حوزه سرمایه گذاری در حوزه تولید و واحدهای 
صنعتی هستیم، همه سرمایه گذاران در وهله اول 
شــرایط اقتصادی کشور را ارزیابی می کنند. هر 
کسی که می خواهد سرمایه خود را به یک بخش 
تولیدی بیاورد، قبل از گوش دادن به شعار دولت 
ارزیابی می کند که آیا شــرایط اقتصادی برای این 

سرمایه گذاری مساعد است یا خیر.
انگیزه ای برای جلب مشارکت مردم 

در حوزه تولید باقی نمانده است
وی بــا تاکید بر این که با توجه به شــرایط 
امروز کشور باید انگیزه ای برای جلب مشارکت 
و ســرمایه گذاری مردم در بخش تولید داشــته 

باشــیم، یادآور شــد: بنده در زمــان نمایندگی 
رئیس فراکســیون تولید و اشتغال مجلس بودم. 
در آن زمان ما هیچ گاه زمان نگذاشــتیم تا مشکل 

زیرساختی تولید کنندگان را مرتفع کنیم.
وی هم چنین با اشاره به تاثیرات قطعی برق 
و گاز بــر فعالیت واحدهای تولیدی و از ســوی 
دیگر سرمایه گذار که باید حقوق کامل به کارگر 
خود بپــردازد، تصریح کرد: اگر حقوق کارگر را 
نپردازند نان شب خود را از کجا بیاورد. همه این 
موارد یک چرخه به هم پیوسته است. اگر کارگر 
حقوق نگیرد، زندگی او معطل می ماند. اگر تولید 
کننده کار نکنــد، حقوق کارگر و مالیات را نمی 
تواند بپردازد. چرخه تولید زمانی  موفق است که 
ما در وهله اول زیرساخت را فراهم کرده باشیم.

راهکار گشایش قفل تولید عمل دولت 
به تکالیف قانونی است

وی در پاســخ به این پرسش که از نگاه شما 
راهکار برای بهبــود وضعیت اقتصادی موجود 
چیســت؟، بیان کرد: این وضعیت واقعیتی است 
که امروز کشور با آن مواجه شده است. متاسفانه 
نتوانستیم در تحقق شعار سال موفق گام برداریم. 
شــهید رئیسی در ســال اولی که به عنوان رئیس 
جمهور انتخاب شــده بودند، در جلســه ای با 
تولید کننــدگان و صنعت گران مطرح کردند که 
واحدهای تولیدی و تولید کنندگان راهکار ارائه 
کنند تا بتوانیم شــعار حمایت و جهش تولید را 
محقــق کنیم. بنده در همانجا نیز اعلام کردن نیاز 
به ارائه راهکار نیســت. اگر دولت ها به تعهدات 
قانونی خود عمل کنند، مشــکل حل می شود. در 
برنامه های مختلف پنجم و ششــم دولت مکلف 

است که زیرســاخت برق، آب و گاز واحدهای 
تولیدی را فراهم کند. زمانی که دولت نمی تواند 
بــه تعهدات خود عمل کند، چگونه انتظار داریم 

که مردم در حوزه تولید مشارکت داشته باشند.
منابع بانکی در مسیر حمایت از تولید 

هدایت نمی شود
وی افزود: پیشــنهاد اول بنده این است که 
دولــت به تعهدات قانونــی خود در حوزه تولید 
عمل کند. امروز نظام در عرصه اقتصادی با  چالش 
جدی مواجه اســت. اکنون در آستانه پایان سال 
شــاهد هستیم که شعار ســال تحقق پیدا نکرده 
است. زمانی که چرخه تولید قفل می شود، تورم 
نیز افزایش پیدا می کند. متاســفانه در سال جاری 
در راستای حمایت از تولید هیچ گونه منابع بانکی 
به حوزه تولید هدایت نشــده است. حتی  دولت 
نیز در اجرای تبصره ۱۸ قانون بودجه سال ۱۴۰۳ 
عملکرد چندانی نداشته است. منابع بانکی ما در 
راستای حمایت از تولید نیست. هر چقدر هم که 
به بانک ها فشــار وارد کنیــم، زمانی که بانک ها 
می بینند ســرمایه گذاری در بخش تولید بازدهی 
ندارد، سرماهی خود را به بازار دلالی می برند. ما 
در این حوزه با یک چالش جدی مواجه هستیم.

وی در پایــان بیان کرد: آمــار و ارقام مرکز 
پژوهش های مجلس، اتاق بازرگانی ایران و بانک 
مرکزی نشــان می دهد که ما در ارائه تسهیلات 
بانکی به حوزه تولید هیچ عملکرد مثبتی نداشته 
ایــم. این امر نیز مزید بر علت شــده اســت تا 
مشــارکت مردم در حوزه تولید محقق نشود. این 
موضوع چالش جدی کشور است و باید با جدیت 

به آن پرداخته شود.

کاتب عضو هیات رئیسه مجلس دهم:

در تحقق شعار سال موفق نبوده ایم

حدادی عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:

باید موقعیت شناسانه اقدام کرد

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه دولت چهاردهم، دولتی دانشگاهی است و رئیس جمهور نیز بارها بر ضرورت بهره گیری از نظرات کارشناسان 
در دولت تاکید کرده است، گفت: دولت با چالش ها و مسائل فراوانی روبرو است و از انجمن ها و تشکل های علمی انتظار داریم با سرمایه ارزشمند علمی 

خود و تعبیه سازوکارهای لازم به دولت در حل مسائل کلان کشور راهکارهای لازم را ارائه کنند.

معاون اول رئیس جمهور در دیدار با مسئولان انجمن های علمی کشور:

کشور گرفتار آسیب های اجتماعی به ویژه 
شکاف نسلی است

سرویس سیاســی -  محمدرضــا عارف در 
نشســت با مسئولان انجمن های علمی کشور که با 
حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوری، نمایندگان 
انجمن های علمی و دانشــمندان برجسته کشور و 
نمایندگان دستگاه های امر برگزار شد، تصریح کرد: 

انجمن های علمی به ویژه در پایش برنامه هفتم 
توسعه، تحقق رشد ۸ درصدی و حل ناترازی ها 

به دولت کمک کنند.
 عارف با تاکید بر حل مسائل مرتبط با ثبت 
شرکت های انجمن های علمی با همکاری قوه 
قضاییه و همچنین روند تایبد صلاحیت اساتید 
فعال این انجمن ها، در خصوص حل مشکلات 
مالیاتــی ایــن انجمن ها ادامــه داد: نگاه دولت 
چهاردهم این اســت که تشــکل های علمی در 
راستای فعالیت های غیرانتفاعی معاف از مالیات 
باشــند و اگر نیاز به اصلاح و بازنویسی قوانین 
وجــود دارد با هماهنگی و همکاری ســازمان 

مالیاتی این مسئله حل شود.
معــاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
انجمن های علمی مشــاوران دولت چهاردهم 

هســتند، تصریــح کــرد:  از انجمن هــای علمی 
می خواهیم که پس از ابلاغ مصوبات دولتی نظرات 
کارشناســانه خود را به دولت ارائه کنند و دولت نیز 
بلافاصله بر اســاس این نگاه کارشناسی دانشمندان 
و اساتید برجسته علمی، اصلاحات لازم را به عمل 

خواهد آورد.
وی با بیان اینکه نیاز به نگاه و حضور انجمن های 
علمی در همه بخش های کشور داریم، تصریح کرد: 

کشــور گرفتار آسیب های اجتماعی به ویژه شکاف 
نسلی است و باید دید انجمن های علمی چقدر برای 
حل این مســائل ورود و به دولت کمک کرده اند و 
بــا حضور این انجمن های علمــی در کنار دولت، 
در خدمت مردم باشــیم و اگر بنا اســت مسئله ای با 

رویکرد علمی حل شود قطعاً دولت قوت قلب برای 
اجرا خواهد داشت.

معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت 
فعالیــت انجمن های علمی دانشــجویی افزود: در 
گذشته مجموعه های جوان و علمی دانشجویی در 
دانشگاه ها به وجود آمد که بسیار موثر و فعال بودند 
و گاهی به دلیل برخوردهای غیرمنطقی و سلیقه ای 
دانشگاه ها، جوانان علاقه مند به کار تشکیلاتی رها 

شــده اند و انجمن های علمی باید برای میدان دادن 
به جوانان دانشــمند و فعال کــردن آنان برای حل 

مشکلات کشور ورود کنند.
عارف درباره لزوم تکریم نخبگان و برجستگان 
علمی تاکید کرد: امروز جوانان الگوی علمی ندارند 
و به دلایل برخوردهای ســلیقه ای، الگوسوزی در 
دانشگاه ها و مراکز علمی و پژوهشی شده است که 
باید اقدام ارزشمند خوب و تاثیرگذار تکریم نخبگان 
برجسته علمی کشور را تا زمانی که این دانشمندان 

در قید حیات هستند، انجام دهیم.
وی با اشــاره به پدیده مهاجرت دانشــمندان 
جوان طی ســال های گذشته و با بیان اینکه به جای 
تقبیح مهاجرت آنان، رابطه شان را با ایران حفظ کنیم،  
تاکید کرد: جوانان دانشــمند و نخبه که از کشــور 
مهاجرت کرده انــد، هنوز نگاه به ایران دارند و باید 
ارتباط آنها با ایران را حفظ کرده و مشــوق های لازم 
را ارائه کنیم و همچنین برای جلوگیری از مهاجرت 
جوانان برجسته  و اساتید دانشگاهی جوان با کمک 
وزارت علوم، مســائل اولیه مسکن و معیشت آنان 
برطرف شود که البته وزارت علوم دولت چهاردهم 
برنامه های بســیار خوب برای اساتید جوان در نظر 

گرفته است که در آینده اعلام می کنیم.
وی افزود: گاهی این جوانان فکر می کنند که 
با قهر سیاسی و اجتماعی روبرو هستند و تمامی 
پل های پشت سر آنها خراب شده است که باید با 
برگزاری کنفرانس ها و کارگاه های علمی از آنان 
برای بهره گیری از نظرات علمی و کارشناســی 
اســتفاده کرد تــا برای حضور پررنــگ آنها نیز 
زمینه سازی شود. عارف از وزارت علوم خواست 
تا با ســاماندهی انجمن هــای علمی زمینه های 
حضور آنــان در تصمیم گیری های دولت ایجاد 
شــود. معاون اول رئیس جمهور همچنین در این 
جلسه دســتور داد تا مشکلات این انجمن ها از 
جمله مالیاتــی، بودجــه ای و اختصاص مکان 
مناســب با تشکیل کارگروهی با حضور معاونان 
وزارتخانه های علوم و  بهداشت و معاون علمی 
و  فناوری رئیس جمهور و سایر دستگاه های ذی ربط 

حل شود.
همچنین در این نشست نمایندگان انجمن های 
علمی به تشریح مشکلات خود از جمله برخوردار 
نبودن از مکان مســتقل برای اســتقرار و فعالیت، 
مشــکلات مرتبط با امور مالیاتی، ناکافی بودن منابع 
مالی، طولانی بودن فرایند تایید صلاحیت منتخبان 

انجمن های علمی پرداختند.

سرویس سیاسی - یک عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی گفت: باید برای افزایش 
ارزش پول ملی برنامه داشته باشیم، الان موقع حذف ارز 
نیمایی نبود که جایگزین کردند، باید موقعیت شناسانه 
اقدام شــود و اقدام به موقع انجام دهند. به نظر من اگر 
اراده ای وجود داشته باشد و اراده کنند می توانند ارزش 

پول ملی را افزایش دهند.
علی حــدادی دربــاره این که عنوان می شــود 
قیمت گذاری روی نرخ ارز در ایران توســط دلالان در 

هرات، سلیمانه و امارات، گفت: مسئول این کار رئیس 
بانک مرکزی و وزیر اقتصاد اســت که باید ساماندهی 
داشته باشند. بله؛ دلال ها و واسطه ها معمولاً تلاش شان 
بر این اســت که مداخلاتی داشته باشند اما مسئولیت 
مستقیم این کار به دست تیم اقتصادی دولت از جمله 
رئیــس بانک مرکزی و وزیر اقتصاد اســت که آقای 
رئیس جمهور باید از این ها بخواهد.وی درباره این که 
برای بازگشــت ارزش پول ملی چه باید کرد،  عنوان 
کرد: بحث مان بر این است زمانی تورم در جامعه کنترل 

می شــود که یکی از مولفه های کنترل تورم که حفظ 
ارزش پول ملی یا افزایش ارزش پول است اتفاق بیفتد 
که الان متاسفانه شاهد کاهش ارزش پول ملی هستیم.

حدادی خاطرنشان کرد: باید برای افزایش ارزش 
پول ملی برنامه داشــته باشــیم، الان موقع حذف ارز 
نیمایی نبود که جایگزین کردند، باید موقعیت شناسانه 
اقدام شود و اقدام به موقع انجام دهند. وی تاکید کرد: 
به نظر من اگر اراده ای وجود داشــته باشد و اراده کنند 

می توانند ارزش پول ملی را افزایش دهند.

سرویس سیاســی - عضو 
کمیسیون شــوراها و امور داخلی 
مجلس با اشــاره به موضوع انتقال 
پایتخــت گفت: دیدگاه ها در مورد 
انتقــال پایتخت متفاوت اســت و 
بحث هایی که در حال حاضر مطرح 
شده است، صرفا گمانه زنی است. 
تا در کمیسیون تمام جوانب کار در 
نظر گرفته نشــود و قطعی نباشد، 
نمی توانیــم بگوییم که حتما گزینه 

مدنظر سواحل مکران است.
ولی الله بیاتی درباره موضوع 
انتقــال پایتخت و گمانه زنی دربــاره این انتقال به مکران گفت: موضوع انتقال 
پایتخت مربوط به امروز نیست و در دولت های گذشته هم مطرح بوده است و 

دلایل مختلفی هم در آن اثرگذار است.
وی ادامه داد: یکی از آن دلایل این است که تهران برای زندگی الان سخت 
شــده است، حالا بحث های مختلفی از جمله آلودگی هوا، ترافیک و ... وجود 
دارد و همه منجر به این شده که کمیسیونی در دولت در این زمینه تشکیل شود. 
دو نفر از نمایندگان مجلس هم در این کمیسیون عضو هستند و تمام جوانب 

کار درخصوص انتقال پایتخت در این کمیسیون بررسی می شود.
عضو کمیســیون شــوراها و امور داخلی مجلس گفت: در این کمیسیون 
موضوعات مختلفی از جمله اینکه اولاً چه شــرایطی الان در پایتخت وجود 
دارد و همچنین چه اهدافی از انتقال پایتخت داریم و این اقدام چه هزینه هایی 
را بر دوش دولت می گذارد و چه حســن ها و مزایایی برای مردم دارد، مطرح 
است. این ها یک مجموعه مسائلی است که هنوز هم به جمع بندی نرسیده است 
فکر می کنم این یک ایده اســت که برای مکران هم مطرح شــده است اما تا در 
این کمیسیون تمام جوانب کار در نظر گرفته نشود و قطعی نباشد، نمی توانیم 

بگوییم که حتما گزینه مدنظر سواحل مکران است.
بیاتی تصریح کرد: انتقال پایتخت یک ایده است و در این کمیسیون فقط 
بررسی می شود و دولت به تنهایی در این باره تصمیم گیری نمی کند و در واقع 
این موضوعی است که در سطح کلان باید مورد تصمیم گیری قرار گیرد و در 
مجلس هم باید تصویب شود. این موضوعاتی که امروز مطرح می شود ممکن 
اســت صرفا یک اظهار نظر بوده باشد که برخی ها هم به آن دامن زده اند. اینکه 
پایتخت بخواهد منتقل شود موضوعی است که در دولت قبل هم وجود داشته 

اما در مورد اینکه پایتخت به کجا منتقل شود هنوز تصمیم گیری نشده است.
وی ادامه داد: البته در دولت قبل هیچ جلســه ای تشکیل نشد و در دولت 
فعلی دو جلسه در این کمیسیون برگزار شده و قرار است کارگروهی که تعیین 
شده این موضوع را بررسی کرده و به جمع بندی برسند. بنابراین بحث هایی که 
در حال حاضر مطرح شده است، صرفا گمانه زنی است و ما به عنوان کمیسیون 
امور داخلی و شــوراهای مجلس یک عضو در این کمیســیون داریم و هنوز 
چیزی مشخص نشده است. هر موضوعی مشخص شود باید در این کمیسیون 

به تصویب برسد. 
این نماینده مجلس تصریح کرد: این کمیســیون متشکل از نمایندگانی از 

مجلس، دولت و مسئولان ذیربط است.
بیاتی در پاسخ به این سوال که آیا در این کمیسیون موضوعاتی مانند انتقال 
پایتخت سیاسی و اداری، پایتخت اقتصادی یا پایتخت فرهنگی و گردشگری 
مطرح شــده اســت، گفت: دیدگاه ها در مورد انتقال پایتخت متفاوت اســت 
بحث هایی در مورد موضوعات اقتصادی و بحث هایی در خصوص موضوعات 
گردشگری و بحث هایی در خصوص موضوعات سرمایه گذاری مطرح است. 
موضوعات مرتبط به وزارت خانه ها مطرح است و شرایط وزارتخانه هایی که 
مراجعات مردمی بالایی و آنها که مراجعات مردمی کمتری دارند، در مورد انتقال 

پایتخت باید مورد بررسی قرار بگیرند.
وی ادامــه داد: هیچ کدام از این موضوعات هنوز در کمیســیون مصوب 
نشــده اســت؛ چراکه ما در ابتدا باید بخش هایی که می خواهیم از تهران منتقل 
کنیم را مشخص کنیم و بعد از آن مکان را مشخص کنیم و تصمیم بگیریم که 
آیا در جهت اقتصادی به صرفه است یا خیر. به فرض اگر همان سواحل مکران 
را انتخاب کنیم آیا برای ما پاسخگو است یا نیست. این ها مواردی است که در 
حال حاضر همه باید مورد بررســی قرار گیرد و هنوز هیچ چیز مشــخصی در 
این خصوص به جمع بندی نرسیده است که بتوانیم به صورت قطعی بگوییم. 
ســخنگوی کمیسیون شــوراهای مجلس در پاســخ به این سوال که آیا 
بخش هایی که باید منتقل شــوند مشــخص شده است، گفت: خیر هنوز هیچ 

چیز مشخص نشده است.
بیاتی با بیان اینکه آقای ابوترابی از کمیسیون شوراها در کمیسیون مرتبط 
با انتقال پایتخت عضو اســت و همچنین احتمالا یک نفر از کمیســیون امنیت 
ملی مجلس هم در این کمیســیون عضویت داشته باشد، گفت: در دولت قبل 
هیچ جلسه ای در این کمیسیون برگزار نشد و در این دولت هم فعلا یک یا دو 

جلسه برگزار شده است.

سرویس سیاســی -نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی گفت: باید 
فرصت بیشتری به دولت بدهیم و بعد وزرا را قضاوت کنیم.

علی مطهری نایب رییس مجلس دهم ، درباره مطرح شــدن اســتیضاح 
برخی وزرای دولت چهاردهم، اظهار کرد: الان زمان مناســبی برای ارزیابی 
عملکرد وزرا مخصوصا وزرای اقتصادی نیســت و باید فرصت بیشــتری به 

دولت بدهیم و بعد عملکرد وزرا را قضاوت کنیم.
وی ادامه داد: استیضاح به معنای درخواست توضیح است. وقتی حداقل 
۱۰ نماینده اســتیضاح یک وزیر را امضاء کرده باشند، طبق  آیین نامه مجلس 
شــورای اسلامی باید استیضاح انجام شود و نباید هیات رئیسه به تشخیص 
خود بگوید این استیضاح به مصلحت کشور نیست. هر مقدار این کشمکش 
طولانی تر شود، به ضرر کشور است. اگر استیضاح در موعد قانونی خود انجام 
شــود، آثار مثبت بیشــتری و یا آثار منفی کمتری برای کشور دارد. در اواخر 
مجلس دهم بیش از بیســت نماینده اســتیضاح وزیر کشور را به دلیل نحوه 
نامناســب اجرای تصمیم دولت برای افزایش بهای بنزین امضاء کردند، ولی 
هیات رئیســه به بهانه های مختلف مانع آن شــد. آن استیضاح در آن مقطع به 
نفع کشور بود، زیرا اگر انجام می شد، حرف مردم مطرح می شد و اعتراضات 
کمتری شکل می گرفت، ولی هیات رئیسه آنقدر بهانه آورد و استیضاح را به 

تاخیر انداخت تا عمر مجلس دهم پایان یافت.
نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی خاطرنشــان کرد: از ســویی 
اســتیضاح فرصت خوبی برای دولت و وزیــر فراهم می کند تا از خود دفاع 
کرده و استدلال های خود را مطرح کند. معمولاً کل نمایندگان تصمیم منطقی 
می گیرند و خود اســتیضاح کنندگان هم این تجربه را به دســت می آورند که 
بی محابا هر اســتیضاحی را امضاء نکنند. به هر حال مردم در نهایت قضاوت 
خواهند کرد که چه کســی دنبال ضربه زدن به دولت و چه کســی به دنبال 

منافع مردم بوده است.
مطهری در پایان گفت: نباید به نیت استیضاح کنندگان کار داشته باشیم 
که آیا آنها دنبال منافع سیاســی یا جناحی و فردی خود هستند و می خواهند 
دولــت را زمین بزنند یا هدف دیگری دارند. قضاوت را باید به مردم واگذار 
کرد. مثلًا نباید بگوییم چون یقین داریم نیت استیضاح کنندگان تضعیف دولت 

است،  پس باید جلوی آن را بگیریم.

سرویس سیاسی - سخنگوی 
حزب اعتدال و توسعه گفت: بهبود 
وضعیت معیشــتی مــردم در بعد 
 FATF داخلی و موضوعاتی مانند
و مذاکــره با دولت هــای غربی در 
بعد خارجی از جمله اولویت هایی 
است که انتظار می رود توسط دولت 

چهاردهم دنبال شود.
جواد هروی دربــاره اولویت 
هایی که دولت باید در شرایط کنونی 
دنبال کند، بیان کرد: از نگاه بنده مهم 
ترین اولویت هایی که دولت باید در 

شرایط امروز جامعه دنبال کند، پرداختن به مسائل اقتصادی و جلوگیری از رشد 
تورم است. به خصوص که اکنون در حال نزدیک شدن به ایام عید نوروز هستیم 

و جامعه انتظار دارد که از شرایط بهتری برای خرید مایحتاج خود بهره مند شود.
آزاد سازی فضای مجازی خواست مردم است

وی در ادامــه بــا بیان اینکه اولویت های دولت در عرصه بین الملل نیز حائز 
اهمیت است، تصریح کرد: بحث مذاکرات می تواند یک اولویت دولت در عرصه 
سیاسی خارجی باشد. در پایان این ماه ترامپ روی کار خواهد آمد. پیشینه سیاسی 
ترامپ نشان می دهد که با نگاه تحقیر آمیز به همه کشورها و دولت ها نگاه می کند. 
طبیعتا باید یک نگاه مستقل و یک نگاه برنامه ریزی شده در قبل دولت آمریکا و 
دولت های اروپایی داشته باشیم. هروی افزود: پیگیری موضوعاتی مانند FATF و 
گفت وگو با دولت های غربی باید به شکل سنجیده که شعار استقلال، نه شرقی و 

نه غربی ما برهم نخورد، به عنوان یک اولویت در دولت دنبال شود.
وی گفت: در داخل کشــور نیز باید سیاســت هایی دنبال شود که رضایت 
عمومی مردم را به همراه دارد. آزاد سازی فضای مجازی مورد خواست مردم است. 

موضوعاتی از این دست رضایت و خشنودی مردم را به همراه دارد.
احزاب سیاسی نباید فضای جامعه را مواج کنند

سخنگوی حزب اعتدال و توسعه، تصریح کرد: از سوی دیگر احزاب سیاسی 
به جای اینکه فضا را مواج و مشــوش کنند، باید به ســمت یک رضایت عمومی 
و آرامش عمومی گام بردارند. جامعه مواج و مشــوش در واقع امنیت خود را از 
دست می دهد. جامعه ای که از امنیت برخوردار نباشد و دچار تلاطم جریانات و 
اعتراضات خیابانی باشــد، این جامعه روی خوش و سعادت نخواهد دید. نه تنها 
ما باید  از جامعه انتظار داشته باشیم که به سمت آرامش سیاسی گام بردارند، بلکه 
از قوای سه گانه نیز این انتظار می رود که با یک نگاه وسیع نسبت به جریان های 

داخلی، احزاب، گروه های سیاسی و اجتماعی و مباحث فرهنگی گام بردارند.
قوای سه گانه باید خود را در جایگاه خدمت به مردم ببینند

وی در ادامه تاکید کرد: حاکمیت و به خصوص قوای سه گانه باید احساس 
کنند که در خدمت مردم هستند نه اینکه مردم به خدمت آنان دربیاید. اگر با این نگاه 
پیش بروند می توانند خشنودی و رضایت مردم را نیز جلب کنند. صاحبان قدرت 
در کشور باید به گونه ای عمل کنند که مردم متوجه شوند که آنها هدفی جز کسب 
رضایت مردم و برآورده کردن مطالبات آنان ندارند. نه اینکه ما با افکار سیاســی و 

توجیه سیاسی از کنار مطالبات مردم عبور کنیم.
هروی افزود: قوای سه گانه و تصمیم گیران کشور باید از حرکت های پیچیده 
و نگاه های غیر منطقی عبور کرده و به سمت حرکت های رضایت بخش و برآورده 
کردن مطالبات مردم بروند. مردم مطالبات ســاده ای دارند که باید برآورده شوند. 
مســئولان باید به نحوی گام بردارند که مردم نیت عملی آنان برای گره گشایی از 

مشکلات معیشتی، مباحث فرهنگی، سیاسی و خارجی را احساس کنند.

ســرویس سیاسی - معاون حقوقی رئیس جمهور با اشاره به لزوم تدوین 
و اجرای سیاســت های کلی قانون گذاری گفت: هم اکنون با مراجع قانون گذار 
متعددی مواجه ایم که موجب آشــفتگی و ضعــف مفرط در نظام قانون گذاری 

کشور شده است.
به گزارش معاونت حقوقی ریاســت جمهوری، »حجت الاســلام مجید 
انصاری« در اولین جلسه مجمع عالی مشورتی معاونت حقوقی رئیس جمهور 
در دولت چهاردهم که با حضور مدیران معاونت و اســاتید برجســته حقوق در 
معاونت حقوقی برگزار شــد،تاکید کرد: پیش نویس لایحه ای در دولت در حال 
تدوین است که تمامی دستگاه های قانون گذار در حوزه های مختلف را ملزم به 

رعایت سیاست های کلی در حوزه قانون گذاری کند.
معاون حقوقی رئیس جمهور با بیان اینکه »خوشبختانه فضای کلی دولت 
چهاردهم نسبت به اهتمام و احترام به نظرات حقوقی مثبت است«، اظهار داشت: 
توجه به حقوق و ضوابط آنقدر مهم است که انبیا آمده اند تا جامعه به سوی ضوابط 
و چارچوب هــای قانونی حرکت و در پایبندی بــا آنها رفتار کند. این اهتمام و 
احترام به دلیل روحیات دکتر پزشــکیان و شعارهای قانون گرایی و نخبه گرایی 
رئیس جمهور و تکیه به نظرات کارشناسی از سوی ایشان و بخشی نیز مبتنی بر 

تجربه گذشته دستگاه ها مبنی بر لزوم تقویت واحدهای حقوقی است.
انصــاری با اعلام بررســی طرح تفکیک معاونت حقوقــی و پارلمانی در 
دســتگاه ها در دولت، گفت: نوع کارکرد و تلاش های معاونت های پارلمانی که 
متاثر از فعالیت های نمایندگان مجلس و مطالبات آنهاست، وضعیتی پدید آورده 

که ضرورت دارد معاونت حقوقی از معاونت پارلمانی مستقل شود.
معــاون رئیس جمهور با انتقــاد از »تنزل جایــگاه واحدهای حقوقی در 
دستگاه های دولتی« خاطرنشان کرد: تنزل جایگاه واحدهای حقوقی در سال های 
گذشــته، باعث شده است که توجه به ابعاد حقوقی تصمیمات در دستگاه های 
دولتی و اجرایی کاهش یافته و مشکلاتی ایجاد شود؛ برخی دعاوی و پرونده های 
قضایی ناشی از ضعف متون قراردادهای ماست. این مشکل را در قالب گزارشی 
کلی در دولت مطرح و لزوم تقویت جایگاه واحدهای حقوقی در دســتگاه های 

دولتی و وزارتخانه ها را تبیین کردیم.
انصاری تصریح کرد: لازم اســت در وزارتخانه ها در سطح معاونت وزیر 
یک بخش حقوقی تشکیل شود و با تایید معاونت حقوقی افرادی با تحصیلات 

حقوقی و حقوق تخصصی آن مجموعه، در راس این بخش قرار گیرند.
معاون حقوقی رئیس جمهور به لزوم تدوین و اجرای سیاســت های کلی 
قانون گذاری اشاره کرد و گفت: هم اکنون با مراجع و مراکز قانون گذار متعددی 
مواجه ایم که باید ســاماندهی شــوند. این وضعیت موجب آشفتگی و ضعف 
مفرط در نظام قانون گذاری کشــور شــده، لذا پیش نویس لایحه ای در دولت با 
هماهنگی واحدهای مرتبط سایر قوا در حال تدوین است که تمامی دستگاه های 
قانون گذار در حوزه های مختلف را ملزم به رعایت سیاست های کلی در حوزه 

قانون گذاری کند.
حجت الاسلام انصاری در بخشی دیگر از سخنانش با تاکید بر لزوم برطرف 
کردن خلاءهای قانونی در حوزه های نوپدید اظهار داشــت: برخی حوزه های 
جدید نیاز به قوانین جدید دارند که در این زمینه نیز معاونت حقوقی تلاش هایی 
را آغاز کرده است. در زمینه خدمات بین المللی هم با توجه به چشم انداز تعاملات 
بین المللی و شرایط منطقه، پیش بینی ما این است که در آینده کارزارهای حقوقی 
سنگینی را خواهیم داشت و لازم است دستگاه های داخلی معاونت های حقوقی 
خود را آماده این کارزارها کنند. پیش از سخنان حجت الاسلام انصاری، تعدادی 
از اعضای مجمع عالی مشورتی به بیان نظرات و دیدگاه های خود درباره مسائل 

مختلف حقوقی پرداختند.

بیاتی عضو کمیسیون شوراها ؛

بحث هایی که برای انتقال پایتخت 
مطرح شده صرفا گمانه زنی است

مطهری نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی: 

باید فرصت بیشتری به وزرا داد

هروی سخنگوی حزب اعتدال و توسعه:

قوای سه گانه باید خود را در خدمت 
مردم ببینند

معاون حقوقی رئیس جمهور تاکید کرد:

ضرورت ساماندهی آشفتگی موجود در 
نظام قانون گذاری کشور

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهمیت 
فعالیت انجمن های علمی دانشجویی افزود: 
در گذشــته مجموعه های جــوان و علمی 
دانشــجویی در دانشــگاه ها به وجود آمد 
که بســیار موثر و فعــال بودند و گاهی به 
دلیل برخوردهای غیرمنطقی و ســلیقه ای 
دانشگاه ها، جوانان علاقه مند به کار تشکیلاتی 
رها شــده اند و انجمن های علمی باید برای 
میدان دادن به جوانان دانشمند و فعال کردن 
آنان برای حل مشــکلات کشور ورود کنند.


